

# THE NATIONALS MUSICFEST CANADA

FINALES NATIONALES

IN PARTNERSHIP WITH



EN COLLABORATION AVEC

NATIONAL ARTS CENTRE  
CENTRE NATIONAL DES ARTS

## 41st Anniversary Festival Celebration of MusicFest Canada 41e Anniversaire du Festival de MusicFest Canada

MAY 13-18, 2013 • 13-18 mai 2013 • TORONTO, ON

Hosted by the University of Toronto Faculty of Music and Victoria University. /Organisé par la faculté de Musique de l'Université de Toronto et l'Université Victoria.

### EASTMAN WIND ENSEMBLE

- Thursday, May 16, 8:00pm
- Jeudi 16 mai à 20 h  
Convocation Hall

Directed by **Dr. Mark Scatterday**.  
Featuring percussion ensemble,  
NEXUS sponsored by **ADAMS**

Dirigé par le **Dr Mark Scatterday**.  
Mettant en vedette l'ensemble à percussion,  
NEXUS parrainé par **ADAMS**



Eastman Wind Ensemble



Dr. Mark Scatterday  
Director/Directeur



NEXUS

Photo Credit:  
Richard Bowditch

sponsored by/parrainé par Adams

### THE SWINGLE SINGERS

- Wednesday May 15, 8:00pm
- Mercredi 15 mai à 20 h  
Convocation Hall



UNIVERSITY OF TORONTO  
FACULTY OF MUSIC

Presents/présente

### THE DAVE YOUNG & TERRY PROMANE BIG BAND

IN A TRIBUTE CONCERT TO/DANS UN CONCERT HOMMAGE A  
PHIL NIMMONS

Guest Artists/Artistes invités Nimmons 'n' Braid

- Tuesday, May 14, 8:00pm
- Mardi 14 mai à 20 h  
Convocation Hall



Prof. Terry Promane  
Director/Directeur



Dave Young  
Director/Directeur



David Braid  
Guest Artist/Artiste invité



Phil Nimmons  
Guest Artist/Artiste invité



# THE TORONTO SYMPHONY ORCHESTRA

- Wednesday May 15 & Thursday, May 16
- Mercredi 15 mai & Jeudi 16 mai

Roy Thomson Hall

Directed by **Maestro Giancarlo Guerrero** featuring Pianist, **Kirill Gerstein**  
*Dirigé par le maestro Giancarlo Guerrero, mettant en vedette le pianiste Kirill Gerstein.*



**Maestro Giancarlo Guerrero**  
Director/Directeur



**Kirill Gerstein**  
Pianist/pianiste

## NEW NATIONAL HONOUR ENSEMBLES NOUVEAUX ENSEMBLES HONNEUR NATIONAL

MusicFest Canada announces the addition of 2 new groups to the National Honour Ensemble Program.  
*MusicFest annonce l'ajout de 2 nouveaux groupes au programme Ensemble national émérite.*



**Scott Leithead**  
Director/Directeur

### ELLISON

TRAVEL & TOURS LTD.

**THE ELLISON CANADIAN HONOUR CHOIR**, Directed by Scott Leithead. The auditioned choir will feature 40 of Canada's finest young singers. They will work with Scott Leithead, Director of Kokopelli. In addition to a headline performance, they will work with the Swingle Singers.

*Le CHOEUR CANADIEN ÉMÉRITE ELLISON, dirigé par Scott Leithead. La chorale présentera 40 des meilleurs jeunes chanteurs du Canada qui travailleront avec Scott Leithead, directeur du groupe Kokopelli. En plus d'offrir une prestation d'ouverture, ils joueront avec les the Swingle Singers.*



**Michael Gilbert**  
Director/Directeur



**Wayne Toews**  
Co-Director/Co-directeur

### THE NATIONALS MUSICFEST CANADA FINALES NATIONALES

**THE CANADIAN STRING ORCHESTRA**, Directed by Michael Gilbert along with Co-director Wayne Toews. The auditioned string orchestra will feature 45 of Canada's most outstanding string players. Activities during the week will include sectionals with members of the TSO, an invitation to attend a TSO dress rehearsal and concert at Roy Thomson Hall.

*L'ENSEMBLE À CORDES CANADIAN STRING ORCHESTRA, dirigé par Michael Gilbert et le codirecteur Wayne Toews. L'ensemble mettra en vedette 45 des meilleurs musiciens à cordes du Canada. Les activités de la semaine incluent des pratiques sectionnelles avec le TSO, une invitation pour assister à la générale ainsi qu'au concert à la salle Roy Thomson.*

### APPLY TO JOIN AN HONOUR ENSEMBLE/JOIGNEZ-VOUS À UN ENSEMBLE D'ÉLITE

To apply for any of the 5 Honour Ensembles, go to [www.musicfest.ca](http://www.musicfest.ca) and on the left-hand side-bar, click on the ensemble(s) for which you would like to audition. All successful applicants will be eligible for the \$100,000.00 Scholarship Program.

*Pour rejoindre l'un des 5 ensembles d'élite, allez sur le site [www.musicfest.ca](http://www.musicfest.ca) et cliquez à gauche de la barre d'outils sur le ou les ensembles pour lesquels vous aimeriez auditionner. Tous les candidats retenus seront admissibles au programme de bourses de 100 000 \$.*

### HONOUR JAZZ ENSEMBLES ENSEMBLES DE JAZZ HONNEUR

#### CONN-SELMER, Centerstage

Conn-Selmer takes over as the name sponsor of the 19 piece honour all-star jazz band, now named the CONN-SELMER Centerstage Jazz Band. World-renowned Selmer saxophonist Pat LaBarbera will be the guest soloist. Humber College is sponsoring Alex Dean to direct the band. The Centerstage band will be featured at the Rex Hotel, record a CD at the Humber College Recording Studios and perform a headline concert at MusicFest. All band members are eligible for scholarships.

*Conn-Selmer prêtera désormais son nom, à titre de commanditaire d'honneur, à l'ensemble de jazz étoile de 19 musiciens, le CONN-SELMER Centerstage Jazz Band. Pat LaBarbera, saxophoniste de renommée mondiale, sera l'invité soliste du groupe Selmer. Le Collège Humber parrainera Alex Dean pour la direction de l'ensemble. Le Centerstage sera présenté à l'hôtel Rex, enregistrera un CD aux studios du Collège Humber et offrira une prestation d'ouverture au concert de MusicFest. Tous les membres du groupe sont admissibles au programme de bourses.*

CONN - SELMER, INC.



**Alex Dean**



**Pat LaBarbera**

#### NATIONAL YOUTH JAZZ COMBO

Under the direction of Kirk MacDonald, sponsored by Humber College, the 2013 National Youth Jazz Combo will be featured twice at the Rex Hotel. In addition, they will be performing at the headline concert with the Conn-Selmer Centerstage Jazz Band, the Annual Awards Presentation and will be recording a CD at the Humber College Recording Studios.

*Sous la direction de Kirk MacDonald, parrainé par le Collège Humber, le groupe National Youth Jazz Combo 2013, tiendra la vedette à deux reprises à l'hôtel Rex. De plus, ils offriront une prestation d'ouverture avec le groupe Conn-Selmer Centerstage Jazz Band lors de la présentation annuelle des prix, ils enregistreront un CD aux studios du Collège Humber.*

### HUMBER



**Kirk MacDonald**



Presents the/présente le

### THE DENIS WICK CANADIAN WIND ORCHESTRA

Directed by Dr. Gillian MacKay and Dr. Mark Hopkins, the DWCWO is home to 50 of Canada's most outstanding wind performers. This year, the guest artist is saxophonist Wallace Halladay, sponsored by the U of T Faculty of Music.

*Dirigé par Dr Gillian MacKay et Dr Mark Hopkins, le groupe accueillera 50 des meilleurs musiciens d'instruments à vent du Canada. Cette année, l'artiste invité sera le saxophoniste Wallace Halladay, parrainé par la faculté de Musique de l'U. de T.*



**Dr. Mark Hopkins**  
Co-Director/Codirecteur  
Acadia University  
l'Université Acadia



**Dr. Gillian MacKay**  
Co-Director/Codirectrice  
University of Toronto  
l'Université de Toronto



**Wallace Halladay**  
Guest Soloist/Soliste invité  
Sponsored by University of Toronto  
Faculty of Music  
Parrainé par l'Université de Toronto  
Faculté de musique

# NEW SPONSORSHIP AGREEMENTS/NOUVEAUX ACCORDS DE PARRAINAGE

MusicFest is grateful to a number of new sponsors. MusicFest's success depends on the generous support of its sponsors.  
 MusicFest est reconnaissante à un certain nombre de nouveaux sponsors. Le succès dépend MusicFest sur l'appui généreux des commanditaires.



**OFFICIAL SUPPLIER OF PERCUSSION** to MusicFest Canada and its regionals. ADAMS will be providing all of the Concert Percussion on an exclusive basis. Their sponsorship includes financial assistance, equipment, clinicians, concert artists and scholarships.

**FOURNISSEUR OFFICIEL DE PERCUSSIONS** pour MusicFest et les festivals régionaux. ADAMS fournira, de façon exclusive, tous les instruments à percussion. Leur parrainage inclut soutien financier, équipement, techniciens, artistes de concert et bourses d'études.



**OFFICIAL SUPPLIER OF CYMBALS** to MusicFest Canada and its regionals. DREAM will be providing all of the cymbals for the drum kits and for the percussion ensembles on an exclusive basis. Their sponsorship includes financial assistance, equipment, clinicians, concert artists, and scholarships. In addition they provide shipping storage for the MusicFest equipment between Festivals.

**FOURNISSEUR OFFICIEL DE CYMBALES** pour MusicFest et les festivals régionaux. DREAM fournira, de façon exclusive, toutes les cymbales pour les batteries et les ensembles à percussion. Leur parrainage inclut soutien

financier, équipement, techniciens, artistes de concert et bourses d'études. De plus, ils fourniront entreposage et expédition de l'équipement de MusicFest entre les festivals.

CONN - SELMER, INC.



**CONN-SELMER** is the name sponsor of the Conn-Selmer Centerstage Jazz Band. Their sponsorship includes financial assistance, clinicians, concert artists and scholarships.

**CONN-SELMER** parraine le groupe Conn-Selmer Centerstage Jazz Band. Leur parrainage inclut soutien financier, techniciens, artistes de concert et bourses d'études.



**OFFICIAL SUPPLIER OF KEYBOARDS AND ACOUSTIC PIANOS** to MusicFest Canada. Yamaha will be providing all of the keyboards and acoustic pianos on an exclusive basis. Their sponsorship includes shipping, tuning, concert artists and the KANDO scholarship.

**FOURNISSEUR OFFICIEL DE CLAVIERS ET PIANOS ACOUSTIQUES**, fournira, de façon exclusive, tous les claviers et pianos acoustiques. Leur parrainage inclut la livraison, l'accordage, les artistes de concert et les bourses KANDO.



**ELLISON TRAVEL & TOURS** is the name sponsor of the Ellison Canadian Honour Choir. Their sponsorship includes financial assistance, clinicians and scholarships.

**ELLISON TRAVEL & TOURS** parraine le chœur Ellison Canadian Honour Choir. Leur parrainage inclut soutien financier, techniciens et bourses d'études.

MusicFest would like to thank the University of Toronto for hosting the 2013 Festival. Our gratitude to Dr. Paul Gooch, President of Victoria University and Dr. Don McLean, Dean of the Faculty of Music.

MusicFest tient à remercier l'Université de Toronto qui a accueilli le Festival de 2013. Un remerciement spécial au Dr. Paul Gooch, Président de l'Université de Victoria et au Dr. Don McLean, Doyen de la faculté de Musique.

## U of T FACULTY OF MUSIC EDUCONCERTS ÉDUCONCERTS DE LA FACULTÉ DE MUSIQUE DE L'U. DE T.

MusicFest will be featuring 2 educoncerts each day. These are interactive mini-concerts combining workshops and performance. Each day of the Festival, the University of Toronto Faculty of Music (Jazz Department) will be providing a noon-hour educoncert hosted by Terry Promane.

MusicFest présentera quotidiennement 2 éduconcerts. Ce sont de mini-concerts interactifs combinant ateliers et prestations. Pour la durée du Festival, la faculté de Musique de l'Université de Toronto (département de jazz) présentera à tous les jours à midi, un mini-concert animé par Terry Promane.

### DAILY EDUCONCERTS & WORKSHOPS / EDUCONCERTS QUOTIDIENS ET ATELIERS

Each afternoon there will be educoncerts, and daily music industry sponsored workshops.  
 À chaque après-midi, il y aura des éduconcerts et des ateliers commandités par l'industrie musicale.



**NEXUS**  
Percussion



**Swingle Singers**  
Vocal



**DuO Percussion**  
Percussion & Cymbals  
Percussion & Cymbales



**Jeff Pelletier**  
Flute/Flûte



**Vito Rezza**  
Drums/Batterie



**Kirk MacDonald**  
Saxophone



**Stephen Wick**  
Low Brass/  
Brass faible

### MUSICFEST HALL OF FAME

The Board of Directors inducted Allan Ash into the MusicFest Hall of Fame. For over 20 years, Allan has been the primary connection between MusicFest and the music industry sponsors through Canada and the United States.

Le Conseil d'administration a intronisé Allan Ash au panthéon de la renommée de Musicfest. Pendant plus de 20 ans, Alan a été le principal lien entre Musicfest et les commanditaires de l'industrie musicale à travers le Canada et les États-Unis.



Allan Ash

### MUSICFEST WEEK AT THE REX SEMAINE AU REX MUSICFEST

The Rex Hotel has declared the week of May 13 as *MusicFest Week at the Rex*. In addition to featuring our honour jazz ensembles, they will host a number of jazz combos who are participating at MusicFest 2013. If you have a jazz combo that would like to do a gig at the Rex, contact Neil Yorke-Slader at [neil.yorke-slader@musicfest.ca](mailto:neil.yorke-slader@musicfest.ca).

L'hôtel Rex a déclaré la semaine du 13 mai, *Semaine de Musicfest au Rex*. En plus de présenter nos ensembles de jazz émérites, ils accueilleront un certain nombre de groupes combos participant à Musicfest 2013. Si vous avez un groupe combo qui aimerait se joindre à eux au Rex, contactez Neil Yorke-Slader à [neil.yorke-slader@musicfest.ca](mailto:neil.yorke-slader@musicfest.ca).

## KEITH MANN OUTSTANDING BAND DIRECTOR AWARD

Isabelle Brassard-Porter from Ecole Secondaire Catholique Beatrice Desloges in Ottawa was recognized with the Keith Mann Outstanding Band Director Award. Madame Brassard-Porter's ensembles have helped set the standard of excellence in performance. Presenting the Award is Mark Wicken, President of MusicFest and Marilyn Mann.

Isabelle Brassard-Porter, de l'école secondaire catholique Béatrice-Desloges à Ottawa, a reçu le prix Keith Mann Outstanding Band Director Award. Les ensembles dirigés par madame Brassard-Porter ont contribué à établir les critères d'excellence en prestation. Présentation du prix par Mark Wicken, Président de MusicFest et Marilyn Mann.



## CELEBRATE THE ART OF PERCUSSION / CÉLÉBRER L'ART DE PERCUSSION

The 1st ANNUAL PERCUSSION ENSEMBLE SHOWCASE will take place on May 15-17 at the University of Toronto. The event will feature performances and workshops with NEXUS, DuO Percussion, Vito Rezza and other Pearl/Adams Artists. This is a collaborative initiative to promote percussion ensembles at the regional level at schools throughout Canada.

LA 1<sup>ÈRE</sup> PRÉSENTATION ANNUELLE D'ENSEMBLES DE PERCUSSION aura lieu du 15 au 17 mai, à l'Université de Toronto. L'événement offrira prestations et ateliers avec NEXUS, DuO Percussion, Vito Rezza et autres Pearl/Adams Artistes. Cette collaboration a pour but de promouvoir les ensembles de percussion au niveau régional dans les écoles à travers tout le Canada.

The sponsors of this event are: / Les sponsors de cet événement sont les suivantes:



## APPOINTMENT TO THE BOARD OF DIRECTORS NOMINATION AU CONSEIL D'ADMINISTRATION

Mark Wicken, President and CEO is pleased to welcome Jocelyne Côté-O'Hara to the Board of Directors. Ms. Côté-O'Hara brings a wealth of telecommunications experience and expertise to the Festival. She is a Director at MTS/ALLstream, CEO of Stentor and President of the Cora Group.



Jocelyne Côté-O'Hara

Mark Wicken, Président et DG, est heureux d'accueillir Jocelyne Côté-O'Hara au sein du Conseil d'administration. Le Festival bénéficiera de la vaste expérience en télécommunications et de l'incalculable expertise de Mme Côté-O'Hara. Elle est aussi à la direction de MTS/ALLstream, DG de Stentor et Présidente du groupe Cora.

## HIGHLIGHTS OF 2012 / FAITS SAILLANTS DE 2012



**Catherine Mitro**, Director of the Humber College Community Music Program, presenting the *Humber College Summer Youth Jazz in the City* to saxophonist **Sam Cousineau** from Nepean High School in Ottawa.



**Catherine Mitro**, du Humber College Community Music Program, présentant le prix Humber College Summer Youth Jazz in the City, au saxophoniste **Sam Cousineau** de l'école secondaire Nepean High School à Ottawa.

MusicFest Vice-President, **Peter Grant** presenting the *Slaight Music Scholarship* for Outstanding Musicianship to Saxophonist **Samantha Etchegarry** from St. John's, Newfoundland.

**Peter Grant**, Vice-président de Musicfest, présentant la bourse Slaight Music Scholarship pour musicien exceptionnel à la saxophoniste **Samantha Etchegarry** de Saint-Jean, Terre-Neuve.



**Maggie Williamson**, Chair and **Eve Millington**, Executive Director of the Lou Williamson Foundation awarding the *Lou Williamson Scholarship for Outstanding Mallet-Player* (\$3,000 cash) to **Anson Wong** from Markham District High School and the "Lou Williamson Scholarship for Outstanding Drummer" (\$3,000 cash) to **Davide Corrazza** from the Humber College Community Music Program.

**Maggie Williamson**, Présidente et **Eve Millington**, Directrice administrative de la Fondation Lou Williamson, présentant la bourse Lou Williamson Scholarship pour le meilleur joueur de mailloche (3 000 \$ en argent) à **Anson Wong** de l'école secondaire Markham District High School et la bourse du même nom pour le meilleur batteur (3 000 \$ en argent) à **Davide Corrazza** du Humber College Community Music Program.



## COALITION FOR MUSIC EDUCATION COALITION POUR L'ÉDUCATION EN MUSIQUE

The Coalition has launched its Youth Action Network - a national movement of young people who understand the importance of access to quality music education programs for all students. Through sharing ideas, resources, and successes and by working together with our schools and communities, youth can have a greater impact with a louder voice. [www.musicmakesus.ca](http://www.musicmakesus.ca)

La Coalition a lancé son Réseau d'action-jeunesse - un mouvement national de jeunes qui comprennent l'importance de l'accès aux programmes d'éducation musicale supérieure pour tous les étudiants. En partageant idées, ressources et succès, et en travaillant de concert avec nos écoles et nos communautés, les jeunes peuvent exercer un impact plus important. [www.musicmakesus.ca](http://www.musicmakesus.ca)



Holly Nimmons



Bob Labonte

## SAD NEWS/TRISTE NOUVELLE

MusicFest Canada Hall of Fame inductee Bob Labonte (2005) from Surrey BC, passed away in his sleep on August 3rd. Our wishes and thoughts go out to his wife Helen and his family.

Membre du panthéon de la renommée de Musicfest, Bob Labonte (2005) de Surrey, BC, est décédé dans son sommeil le 3 août dernier. Nous offrons nos plus sincères condoléances à son épouse Helen et à sa famille.

### Major Benefactors / Principaux bienfaiteurs



### Scholarship Supporters / Les partisans des bourses



### Educational Supporters / Les partisans d'éducation



### Music Industry Supporters / Les partisans de l'industrie musicale

